# 國立成功大學心理學系碩士班研究生入學規則

# NCKU Department of Psychology Regulations for Admission into Master's Program

(105年後入學、復學適用 applicable for students admitted or re-admitted since 2016)

95年12月1日所務會議通過 Approved by the Institute Affairs Council on Dec. 1, 2006 97年8月28日系務會議通過 Approved by the Department Affairs Council on Aug. 28, 2008 98年12月28日系務會議通過 Approved by the Department Affairs Council on Dec. 28, 2009 100年6月20日系務會議修訂通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on June 20, 2011 103年11月26日系務會議修訂通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on Nov. 26, 2014

### 第一章 入 學

#### Chapter One Admission

- 第一條 心理學系(以下簡稱本系)碩士班研究生之入學修業及考試等有關事項,依本規則辦理。 本規則未訂定者,依本校學則辦理。
- Article 1 All affairs concerning admission into the master's program of the Department of Psychology (hereinafter the Department) shall be administered according to these Regulations. Any relevant matters that are not regulated herein shall be administered according to NCKU Academic Regulations.
- 第二條 凡經本校研究所入學考試或甄試錄取者,得入本系碩士班修業。
- Article 2 Those who have been accepted through the annual NCKU graduate program entrance examination or through a screening examination held by the Department for recommended admission are entitled to admission into the master's program of the Department.
- 第三條 碩士班入學考試每年考試科目,經系務會議通過後,刊載於招生簡章。
- Article 3 The test subjects for admission shall be approved by the Department Affairs Council and publicized in the departmental brochure for student recruitment.
- 第四條 本系每年成立碩士班入學委員會,分別負責碩士班入學考試及甄試事宜。碩士班入學委員會依專業及考試科目,每科聘請本系專任教師一人(含)以上組成之。委員會由系主任擔任召集人,委員會委員均報請校長聘任之。
- Article 4 The Department shall establish its Master's Program Admission Committee to administer the admission examinations. The Committee shall consist of a minimum of one full-time faculty member specializing in each one of the designated test subjects, with the chair as the convener. The roster of committee members shall be submitted to the President for appointment.

# 國立成功大學心理學系碩士班研究生修業規則

# NCKU Department of Psychology Master's Program Academic Regulations

(112年後入學、復學適用 applicable for students admitted or re-admitted since 2024)

95年12月1日所務會議通過 Revised and approved by the Institute Affairs Council on Dec. 1, 2006 97年4月25日所務會議修改通過 Revised and approved by the Institute Affairs Council on April 25, 2008 97年6月26日所務會議修改通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on June 26, 2008 97年8月22日系務會議修改通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on Aug. 22, 2008 98年12月28日系務會議修改通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on Dec. 28, 2009 99年04月12日系務會議修改通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on April 12, 2010 99年07月12日系務會議修改通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on July 12, 2010 100年3月14日系務會議修訂通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on March 14, 2011 100年6月20日系務會議修訂通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on June 20, 2011 101年7月27日系務會議修訂通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on July 27, 2012 102年5月22日系務會議修訂通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on May 22, 2013 103年1月15日系務會議修訂通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on Jan. 15, 2014 103年5月28日系務會議修訂通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on May 28, 2014 103年11月26日系務會議修訂通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on Nov. 26, 2014 105年9月7日系務會議修訂通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on Sep. 7, 2016 106年4月19日系務會議修訂通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on April 19, 2017 106年6月21日系務會議修訂通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on June 21, 2017 107年4月25日系務會議修訂通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on April 25, 2018 107年10月24日系務會議修訂通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on Oct. 24, 2018 108年12月26日系務會議修訂通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on Dec. 26, 2019 111年12月21日系務會議修訂通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on Dec. 21, 2022 112年9月20日系務會議修訂通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on Sep. 20, 2023 113年04月17日系務會議修訂通過 Revised and approved by the Department Affairs Council on April 17, 2024

#### 第一章 修業及選課

Chapter One Academic Requirements and Course Enrollments

第一條 碩士班一般生之修業年限,最高不得超過四年,在職生則不得超過五年。

Article 1 Regular students shall complete their academic studies and requirements for graduation from the master's program within a maximum duration of four years, while in-service students shall do so within a maximum duration of five years.

- 第一款 碩士班研究生(含一般生及在職生)於修業年限內須修滿三十學分(含碩士論文六學分)始 得畢業;第一學年每學期所修學分總數最高不得超過十五學分,最低不得少於六學分。
- Paragraph 1 Graduate students (both regular and in-service students) are required to complete a minimum of 30 credits (including six credits for master's thesis) for graduation from the master's program, with course enrollment for each semester set at a minimum of 6 credits and a maximum of 15 credits.

## 第二款 本系碩士班學分修習規定如下:

- (一) 必修四學分
  - 1、「心理科學議題(一)」二學分
  - 2、「心理科學議題(二)」二學分
- (二)至少修習本系碩士班選修課程十二學分(不含「獨立研究」之學分數),甲組研究生必須修習「實驗設計」一門。乙組研究生研究生於系上指定核心課程中至少須擇二門修習,經與指導教授或主任討論後始得修習
- (三)學分抵免至多可抵六學分,並須經授課老師或系主任同意。
- (四)如非心理相關科系畢業之碩士班學生須至心理系選修「心理與教育統計學 (一)」、「心理與教育統計學(二)」、「心理實驗法(一)」、「心理實驗法(二)」 課程。如欲申請免補修,請於入學該學期之開學日後依規定填具申請書辦理。
- (五)碩士班學生於畢業論文提審前需選修「教學實習(1)」或「教學實習(2)」課程 至少二次。
- (六)碩士班學生於畢業論文提審前應修畢研究生通識(其中學術倫理至少6小時、中英文寫作能力及溝通表達能力至少各1小時)。
- (七)論文一篇,碩士班學生皆應辦理論文提審。

Paragraph 2 Course-credit requirements are as follows:

- (1) Required courses with four credits
  - 1. Seminar in Psychology (1)
  - 2. Seminar in Psychology (2)
  - (2) Each student shall complete a minimum of 12 credits on elective courses (excluding the course of Independent Study) from the curriculum designated for the master's program by the Department. Students of Category A are required to complete the course of Experimental Design, while those of Category B are required to complete a minimum of at least two courses from the designated core curriculum of the department. Students can enroll in these courses after consulting with their advisor or the department head.
  - (3) Students may apply for course waiver of a maximum of six credits, which shall be approved by course instructors or the Department chair.
  - (4) Students who graduated from an academic program with no relation to psychology shall complete the undergraduate courses of the Department, namely, Statistics in Psychology and Education (I), Statistics in Psychology and Education (II), Methods of Psychological and Experiment (I) and Methods of Psychological and Experiment (II). Those who intend to waive any of these courses shall submit a completed application form to the department office according to the relevant regulations after the first day of the semester
  - (5) Students are required to complete the course of Teaching Practicum (I) or Teaching Practicum

- (II) for at least two semesters before they are allowed to submit their graduation thesis proposal for review.
- (6) Master's students must complete the graduate general education requirements before submit their graduation thesis for review, including at least 6 hours of academic ethics, and at least 1 hour each of English and Chinese writing skills and communication skills.
  - (7) Students are required to submit their graduation thesis proposal for review.
- 第三款 碩士班研究生於入學時,由系先行分派一名教授協助課程規劃,學生應於開學後一個 月內在本系內選定指導教授,選定後在系主任辦公室記錄存查,爾後由指導教授協助 其課程規劃,未選定指導教授前,指導教授由入學時分派之教授擔任。指導教授應為 本系之專任教師,惟原指導教授轉調他校者,或有特殊情形且經系務會議通過者,不 在此限。
- Paragraph 3 The Department will assign a professor to help students with their curriculum planning upon admission at the beginning of their first semester. Each student shall select a professor in the Department as his/her adviser within one month after the beginning of the first semester. The finalized selection shall be registered with the Department Chair's office. Thereafter, students shall plan for their coursework under the guidance of their advisers. The professor assigned by the Department shall work as an adviser to students before their selection.
  - 第四款 碩士研究生修畢必選修課程後,應與指導教授協商,組成含指導教授在內至少三人之 論文考試委員會。並經委員同意,於口試前至少1個月向系辦公室提出申請,完成後 須將論文審查記錄交系辦公室備查。
  - Paragraph 4 Students who have completed their course requirements shall consult with their advisers to form a thesis examination committee consisting of a minimum of three members, including the adviser. Upon approval of all committee members, students shall submit their application for a thesis examination to the department office at least one month in advance.

## 第二章 學位考試

Chapter Two Degree Examination

第三條 碩士班研究生學位考試依據國立成功大學研究生學位考試辦法辦理。

Article 4 Master's program degree examinations shall be administered according to NCKU Regulations for Graduate Program Degree Examinations.

第四條 本規則經系務會議通過後實施,修改時亦同。

Article 4 These Regulations shall be approved by the institute affairs meeting before taking effect.

Any amendments shall be processed accordingly.

These Regulations were translated from the original Chinese. In the event of any discrepancies between the two versions, the Chinese always takes precedence.